
OČEKIVANO: Vukovarci podijeljeni oko ideje o zajedničkim
razredima u osnovnim i srednjim školama

VUKOVAR, Pitanje dvojezične nastave svakako je jedno od osjetljivijih pitanja u Vukovaru po kojem su vukovarski političari, ovisno od
predznaku političke stranke, čvrsto podijeljeni. Na isti način razmišljaju i Vukovarci koji dijelom nerado govore o ovoj temi ili pak i oni imaju čvrsto
podijeljene stavove. Poput političara tako je dio građana za to da djeca zajedno idu u škole dok drugi dio građana smatra kako je ovakav način
obrazovanja, u kojem prevladava Model A, dobar i da ga ne treba mijenjati. Naši sugovornici su teško pristajali na razgovor o ovoj temi pri čemu
nisu nikako pristajali da ih se fotografira.

Dodaje kako se njena djeca druže sa djecom srpske nacionalnosti, zajedno provode vrijeme na igralištu ili ulici pa se i posjećuju te da ne vidi
zašto sve to ne bi moglo da se provede i u školi.

Slično razmišlja i Katica M., koja nema djece u osnovim i srednjim školama, i koja tvrdi kako bi zajedničke škole trebale krenuti već od rujna,
odnosno početka iduće školske godine.
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„MISLIM KAKO BI DJECA U VUKOVARU TREBALA ZAJEDNO DA IDU U ŠKOLU I SJEDE U
ISTIM RAZREDIMA. SVAKAKO SAM ZA TO DA UČENICI NACIONALNIH MANJINA UČE
SVOJU POVIJEST, KNJIŽEVNOST I IMAJU SVOJ VJERONAUK ALI DA TE SATE IMAJU PO

ZAVRŠETKU NASTAVE, U SUPROTNOJ SMJENI ILI DA SE PRONAĐE NEKI DRUGI NAČIN
SAMO NE DA IDU U ODVOJENE RAZREDE PA I SMJENE. HRVATSKI I SRPSKI JEZIK SU

TOLIKO SLIČNI DA NEMA POTREBE ZA OVAKVIM NAČINOM ŠKOLOVANJA“, KAŽE JOSIPA
A. KOJA IMA DVOJE DJECE KOJA POHAĐAJU OSNOVNU ŠKOLU U VUKOVARU.

„GOVORI SE O OPASNOSTI PO RADNA MJESTA ALI I TO SE MOŽE RIJEŠITI. NEKA RAZREDI
BUDU MANJI I SAČEKA SE DA VRIJEME UČINI SVOJE, ODNOSNO DA DIO NASTAVNIKA I
PROFESORA ODE U MIROVINU. ZAJEDNIČKE ŠKOLE BI BILE DOBRE ZA BUDUĆNOST

GRADA“, ISTIČE JOSIPA A.

„ZNAM KAKO JE TO UTOPIJA I DA ĆE BITI VELIKIH OTPORA KAO I DA SE ODLUKA
ZAPRAVO DONOSI U ZAGREBU ALI TO BI BILO NAJBOLJE ZA VUKOVAR, VUKOVARCE, A

PRIJE SVEGA ZA SVU DJECU BEZ OBZIRA NA NACIONALNOST. NAJVIŠE ĆE TOMEOTPORA
BITI U SDSS-U I DRUGIM STRANAKMA SA SRPSKIM PREDZNAKOM. MISLIM KAKO ĆE TO
BITI DUGOROČAN PROJEKT I DA BI TREBALO KRENUTI SA SPAJANJEM DJECE U VRTIĆIMA

I TAKO MIJENJATI SVIJEST LJUDI, A ONDA POLAKO SVE TO PRESLIKATI U OSNOVNE I
SREDNJE ŠKOLE“, KAŽE KATICA M.
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Prema njenim riječima u sklopu cijeloga toga projekta svi trebaju odraditi svoju ulogu počevši od političara, roditelja, medija, nastavnika,
profesora…

U isto vrijeme roditelji djece srpske nacionalnosti u Vukovaru smatraju kako se ništa ne bi trebalo mijenjati i da se obrazovanje u osnovnim i
srednjim školama treba nastaviti kao i do sada.

Dodaje i kako njegova djeca imaju prijatelja svih nacionalnosti i da ne vidi nikakav problem u njihovom odnosu radi toga što idu u odvojene
razrede.

I njegova susjeda Svetlana B. nije za sada za spajanje razreda s tim što misli kako je to proces koji je neminovan i da će on svakako dogoditi
kroz neko vrijeme. Smatra i nikako u svemu tome ne bi trebalo forsirati takve ideje nego raditi planski, stručno i strpljivo. Međutim, i ona s velikim
podozrenjem gleda na niz stvari koje bi se pojavile kada bi došlo do spajanja razreda.

Slična su razmišljanja i ostalih sugovornika s kojima smo razgovarali na ovu temu koja će, kako stvari stoje, slijedećih mjeseci pa i nekoliko
godina biti tema koja će prevladavati u Vukovaru.

Tekst je potican sredstvima u sklopu projekta Novinarske izvrsnosti Agencije za elektroničke medije.
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„NAJMANJI SU PROBLEM U SVEMU TOME SRBI I NJIHOVA PRAVA KOJA SE SVAKO MALO
KRŠE ILI NE PROVODE. MEĐUTIM, ŠTO ĆEMO SE S OBRAZOVANJEM TALIJANA ILI
MAĐARA? KAKO ĆEMO NJIHOVO OBRAZOVANJE RIJEŠITI? UZ TO, POSLIJE SVEGA,

GRADONAČELNIK IVAN PENAVA JE POSLJEDNJI KOJI BI TREBAO GOVORITI O TAKVIM
TEMAMA I KOJI BI MOGAO NEŠTO TAKO PROVESTI. DOVOLJNO JE SE SJETITI NEKIH

NJEGOVIH IZJAVA ILI KADA JE NA STRANICI GRADA STAVIO VIDEO SA DJECOM SRPSKE
NACIONALNOSTI. DJECA NISU ODVOJENA I IMAJU PRILIKE DA SE DRUŽE, UPOZNAJU,

IZLAZE I SVE DRUGO. JEDINO JE ŠTO NE SJEDE U ISTIM ŠKOLSKIM KLUPAMA. SVE DRUGO
IMAJU ISTO I MISLIM KAKO SVE TO I DALJE TREBA TAKO OSTATI“, KAŽE DRAGAN M. ČIJE

JEDNO DIJETE IDE U OSNOVNU, A DRUGO U SREDNJU ŠKOLU.  

„VOLIO BIH DA MI NETKO KAŽE KAKO BI SE,  AKO BI SE SPOJILI RAZREDI, PROVODILA
NASTAVA U PREDMETIMA POPUT POVIJESTI, KNJIŽEVNOSTI, VJERONAUKA… PUNO TOGA
NIJE NAPRAVLJENO U PROTEKLIH 20-AK GODINA, ŠTO JE MORALO DA SE NAPRAVI, TAKO

DA NEKE TAKVE STVARI NE IDU PREKO KOLJENA“, REKAO JE DRAGAN M.

„TKO KAŽE DA SU RODITELJE DJECE HRVATSKE NACIONALNOSTI ZA TAKO NEŠTO? MALO
SE ZNA ALI PRIJE NEKOLIKO GODINA SU DJECA IZ JEDNE SREDNJE ŠKOLE U VUKOVARU
TREBALA ZAJEDNO NA MATURALAC ALI NISU OTIŠLI UPRAVO RADI NEKIH RODITELJA

DJECE HRVATSKE NACIONALNOSTI. DJECA SU IŠLA ISTOGA DANA, NA ISTO ODREDIŠTE,
SA ISTIM PLANOM I PROGRAMOM ALI U ODVOJENIM AUTOBUSIMA. TU SE POSTAVLJA I

PITANJE DIJELA NASTAVNIKA I PROFESORA. I TU JE POZNATO KAKO SU U NEKIM
ŠKOLAMA GODINAMA POSTOJALE ODVOJENE ZBORNICE. KAKVA JE TO PORUKA ONDA
RODITELJIMA I DJECI? STOGA SMATRAM KAKO JOŠ NIJE DOŠLO VRIJEME ZA TAKVE NEKE

IDEJE. KADA ĆE ONO DOĆI NE ZNAM ALI ZNAM DA ĆE O TOME, KAO I O SVEMU KOD
NAS, ODLUČITI POLITIKA“, ZAKLJUČILA JE SVETLANA B.


